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#MARKOTIĆ: NEMOJTE SE IGRATI LIJEČNIKA S DJECOM. AKO TO ŽELITE, KUPITE

LUTKU#

Danas imamo 1394 novih slučajeva, izvijestila je doktorica Vera Katalinić-Janković, pomoćnica

ministra zdravstva. “11.159 osoba je testirano, 12,5 posto je pozitivnih. 651 osoba je na

bolničkom liječenju, u odnosuz an jučer je 14 pacijenata više na respiratoru. Preminulo je 9

osoba”, dodala je.

Krunoslav Capak, šef HZJZ-a, rekao je da smo u prvih 5 dana ovog tjedna imali povećanje od

39,7 posto. “Od novozaraženih 83 posto nije cijepljeno, a od 9 preminulih 8 ih nije ciljepljeno. Po

stopi incidencije smo na 23. mestu zemalja EU-a. Stopa smrtnosti na milijun stanovnika je

2087,6, što nas stavlja an 20. mjesto.”

Markotić: Nisu djeca naše igračke

Alemka Markotić govorila je o novostima iz Europe i znanstvene platforme, dodavši kako rastu

brojevi zaraženih i hospitaliziranih. “Prošle godine je covid pokazao koju moć ima, još uvijek je

dosta necijepljenih i tu je širok prostor na širenje virusa. Kontinuirano se šalju apeli iz svih

zemalja da se ljudi čim prije cijepe i da brojke pokušamo držati u kontroli”, rekla je, upozorivši da

dolazi sezona dišnih bolesti.

Širok je prostor za širenje virusa, s obzirom na veliki broj necijepljenih, a delta soj preuzeo je

primat – gotovo 100 posto u Europi.

“Dosta zemalja je intenziviralo cijepljenje djece, s dobrim rezultatima i dobrim odgovorom, pa i

same djece. Kolega iz Portugala je rekao da djeca kažu roditeljima da se žele cijepiti i živjeti

normalnije, a roditelji su skeptičniji”, rekla je.

“Djeca su populacija koju moramo štiti. Bitno je da djeca većinom jako dobro prihvaćaju mjere.

Djeca su nekad pametnija i odgovornija od odraslih. Pustima da odluke donosi struka, a ne

javnost. Nisu djeca naše igračke, oni koji se žele igrati liječnika, neka kupe plastičnu lutku i

plastičnu špricu i neka se igraju, a pandemiju neka prepuste struci”, kaže.

Božinović: Ovo je izazovno vrijeme

Davor Božinović je naveo da je misija bila svima omogućiti cjepivo, a to su i postigli. “Ovo je

maraton, nije nešto što se rješava od danas do sutra. To je cjepivo i cijela Europa, i svijet, da se

u dovoljnoj mjero procijepila ne bi bilo novih varijanti i novih glavobolja. Kad bi se svi pridržavali

osnovnih mjera i cijepili ne bi bilo potrebe za ovim pressicama. Zato nastavljamo dnevno pratiti

situaciju, cilj nam je isti – da se ljudi ne zaraze i ne završe u bolnici. Netko to razumije, netko

slabije, a postoje i oni koji to nikada neće razumijeti. Mi se nikada nečemo umoriti onoga do

čega nas je dovela znanost. Da je bilo oavke kakofonije pitanje je što bi bilo sa čovječanstvom

kad su u pitanju velike boginje ili neke druge bolesti. Ovo je izazovno vrijeme i sve o čemu

govorimo stavljamo u kontekst toga da će ovo trajati”, rekao je.

O besplatnom testiranju u zdravstvu
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Uloga covid-povrda bila bi zaštiti sigurnost zdravstevnog sustava, rekao je ministar Vili Beroš,

dodavši kako ne zna koliko dugo će trajati plaćanje testova.

“Ne mogu govoriti ni o danima ni o trošku. Odredili smo jedan period za evaluaciju, vidjeti koliko

ljudi i dalje odbija cijepljenje pa i testiranje. Projekcije smo napravili, ali o tome ćemo govoriti

drugom prilikom. Bolnice moraju biti mjesta sigurnosti, a ne mjesta širenja.”

Zasad neće biti treće doze

Capak kaže da u ovom trenutku nije na vidiku odluka EMA-e o registraciji treće doze

Pfizera. “Čini nam se da neće biti prije početka desetog mjeseca. Ni druge zemlje ne žure s

upotrebom booster doze. Mi smo napravili dokument kome bi ona trebala, a među njima su i

zdravstveni djelatnici i osobe u socijali. Prve idu imunokompromitirane osobe”, rekao je.

O prosvjedu ‘Festival slobode’

O prosvjedu najavljenom za subotu govorio je Božinović. “Skup je prijavljen, poznat je

organizator. Policija će objaviti da će se događaj snimati. Ne znamo kako će se cijela situacija

odvijati. Sve što je iznad 100 osoba bi trebalo biti prijavljeno lokanom stožeru civilne zaštite, ne

znam jesu li to napravili”, rekao je, dodavši da oni trebaju voditi računa o detaljima (primjerice

imaju li covid-potvrde).

“Novo proteinsko cjepivo ima malo nuspojava”

Beroš naglašava kako još uvijek učimo – razvijamo i nove tehnologije i nove lijekove. “Struka je

ta koja je jasnije artikurila da moramo proširiti dijapazon. Riječ je o drugačijoj vrsti cjepiva.

Pitanje je što će praska pokazati, to su proteinska cjepiva.”

“Što se tiče cjepiva, naručili smo manju količinu, oko 300.000 doza, da vidimo kako će se

pokazati u praksi. Dosad smo imali vektorska i mRNA cjepiva, ovo je proteinsko, najavljuje se

da će biti jako učinkovito. Dosta je jeftinje od mRNA. Kad se bude evaluiralo od strane EMA-e,

znat ćemo više. Vidjet ćemo kako će stvari teći i kako će reagirati na viruse. Druge zemlje su

isto naručile, najveće količine je naručila Njemačka.”, rekao je Capak.

Kaže da nemamo cjepivo kojem uskoro istječe rok trajanja te da ugovor s AstraZenecom

nećemo obnavljati kao ni druge zemlje EU-a.

“Još ne znamo puno detalja o novom cjepivu, ali najavljeno je da je to cjepivo s iznimno niskom

razinom nuspojava.”

Markotić: Ljudi se više boje propuha nego bolesti

Komentirali su zašto sada imamo više zaraženih nego prošle godine.

Ravnateljica Infektivne klinike rekla je da je jedan razlog taj što je ovaj soj virulentniji: “Zbog toga

je u cijeloj populaciji, i u drugim zemljama, visoki broj zaraženiih. Cjepivo ne pokriva 100 posto

tu varijantu, ali visoki postotak je pokrivenosti. oko 80 posto. Visoki postotak cijepljenih neće
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zavšriti u bolnici, a jedan dio će se inficirati. Ljudi su se opustili tijekom ljeta, to opuštanje se

dijelom može dozvoliti, jer tijekom ljeta s otvorenim prostorima dolazi do restrikcije virusa.”

Markotić kaže da se naši ljudi po običaju više boje propuha nego bolesti. “Važno je da pred

jesen pokušamo odgovoriti na sva pitanja ljudi koji još imaju dileme.”

Nada se da ćemo cijepljenjem i pridržavanjem mjera epidemiju staviti pod kontrolu.

“Naš četvri val počeo je ranije i s većom brojkom nego što je počeo drugi val krajem ljeta prošle

godine. Taj bazen od 40 posto koji nisu imuni je velik i virus ima jako puno prostora za širenje,

pogotovo jer je ovaj soj virukentniji. Naša je prognoza da ovaj val neći ići tako visoko kako je

išao drugi prošle jeseni.”, rekao je Capak.

“Svijet će biti suočen i s novim pandemijama i bitno je da izvučemo pouke. Možda će sutra

netko reći da nema klimatskih promjena, a ima i takvih. Ili ćemo dati povjerenje stručnjacima ili

ćemo vjerovati ljudima koji znanje crpe iz Facebook objava. Blagostanje i otportnost društava

otkad je sviejta i vijeka počiva na znanosti i implemantaciji”, kaže Božinović.

O planu B i otvaranju zemlje

Božinović navodi da nije isto raditi projekcije kada je 80 ili 90 posto procijepljenog stanovništva i

kada je situacija kao kod nas. “Znanost ne bi bila znanost da se stalno ne propitkuje.”

Potom je govorio o booster dozi. “U vidu morate imati i da razina antitijela pada, ako ste se

cijepili to nije za čitav život. Na početku je bilo nekih projekcija da će cjepivo trajati doživotno, pa

18 mjeseci, pa onda vidimo da razina antitiela pada nakono 6 ili 8 mjeseci. Znanost će na dati

odgovor i na to pitanje. da se populacija procijepila, virusa vjerojatno ne bi bilo, ali to nije

scenarij koji će se dogoditi preko noći. Oko dvije milijarde ljudi je bazen do kojeg cjepivo možda

neće ni doći.”

Trenutno imamo faktor koji nam ukazuje na daljni rast broja zaraženih, dodao je.

O maskama u školama

“Želio bih razjasniti, stožeri nisu ti koji donose preporuke kada Nacionalni stožer donese odluku,

mora biti utemeljeno da epidemiološkoj struci. Nikad nismo donijeli odluku koja nije bila

potkrijepljena mišljenjem struke. Vidimo da se donose odluke koje nemaju utemeljenje…

Potražimo odluke kod struke, a ne lokalne politike”, poručio je šef Nacionalnog stožera Davor

Božinović.

Capak je rekao da su htjeli spriječiti situaciju da kad jedan učenik oboli čitav razred ide u

samoizolaciju jer je važno da se škola odvija u školi. “Smatramo da ta mjera smanjuje

mogućnost da cijeli razred zavrđi u samoizolaciji. Štitimo to da djeca dolaze u školu. dali smo

mogućnost da tamo gdje je dobra epidemiološka situacija dobra, lokalno se može donijeti

odluka.”

“Tko kaže da maska ne štiti – pozivam ga da kirurgu na operaciji kaže da nad njegovim
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otvorenim abdomenom ne treba imati masku”, poručio je Capak.

O slučaju u Krapinskim Toplicama

Božinović je komentirao postupanje policije u osnovnoj školi u Krapinskim Toplicama u kojoj

učenik ne pohađa nastavu jer nije htio staviti masku na lice.

“Policija je postupala primjereno prvenstveno povodeći se dobrobiti djece. Mi ćemo učiniti

apsolutno sve da se zaštiti odvijanje nastave, to je dužnost i osnivača. To je na prvom mjestu

njihova zadaća, da nastava teče bez problema i da se djeca osjećaju sigurno”, rekao je

Božinović.

“Radi se na način da se ne izazove bilo kakva frustracija kod djece. Ovo je situacija u kojoj ne bi

trebalo raditi spektakl”, dodao je Božinović, prenosi N1.
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